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Interjú Raymond Swennenhiussal,
Hollandia Helsinki Bizottságának igazgató-helyettesével

Az interjú 2001. november 13-án, Pilisszentkereszten, a magyar-holland 
büntetés-végrehajtási szakemberek konferenciáján készült. Az interjún

lást végezte a holland fél kérésére.

-  Mi a célja ennek a programnak ami 
a magyar-holland viszonylatot illeti?

- A  legfontosabb az együttműködés. 
De, hogy a program hogyan alakul, azt 
a két fél, a magyar és a holland dönti el.

-  Milyen országokkal van ilyen je l
legű kapcsolatuk rajtunk kívül?

-  M ajdnem  m inden kelet-európai 
országgal van kapcsolatunk, de nem 
csak m indig a bün tetés-végrehajtás
sal, hanem  rendőri szervekkel és az 
igazságügyi szervekkel is jó  kapcso
lataink vannak. Ez egy civil szervező
dés, mely segíti a szabadultakat a 
v issza ille szk ed ésb en . A zért do lg o 
zunk ilyen erősen, hogy készen le
gyünk m ire M agyarország belép az 
Európai Unióba.

-  Hogyan került Magyarország ki
választásra?

-  Ez azért történt, m ert a mi orszá
gos parancsnokunk sokat tesz és dol
gozik a kelet-európai országokkal köz
tük M agyarországgal és nagyon jó  
szakmai és em beri kapcsolat alakult ki 
köztünk és Önök között. Azonban az 
tudni kell, hogy a felvétel az nem úgy 
működik, hogy valam elyik ország m a
gától jelentkezik, hogy szeretne tag 
lenni a B izottságnak, hanem ők kérnek 
seg ítséget tő lünk és ekkor történik 
meg tulajdonképpen a kapcsolat felvé

tel. Három országot választottunk ki, 
és ebből a három ból kiválasztották 
M agyarországot, am ellyel erősebbre 
kívánjuk fűzni kapcsolatainkat.

-  Milyen szakmai eredményeket 
várnak illetve várhatók Magyarország 
szempontjából?

-  Amit elvárhatnak az az, hogy 
H ollandia nagyon sok szakmai taná
csot, sok tapasztalatot adhat, mely ed
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dig bevált szakm ailag, de viszont az 
már M agyarországnak kell eldönteni, 
hogy tetszik-e az ötlet vagy sem. Mi 
tehát nem jövünk ide, hogy ezt a dol
got így kell, vagy úgy kell csinálni, er
ről Önöknek kell eldönteni.

-  Hogyan működik a finanszírozás ?
-  A pénzt a K ülügym inisztériu

munk adja nekünk, m ivel együttm űkö
dési m egállapodásunk van velük, és 
közösen intézzük az együttm űködést 
M agyarországgal. Erre példa ez a kon
ferencia is, m elyen együtt veszünk 
részt. Ebből finanszírozzuk például a 
m agyar kollégák szem inárium át, az itt 
tanító tanárokat, illetve m indenféle ez
zel kapcsolatos költségeket a részünk
re biztosított pénzösszegből.

-  Milyen a felépítése a holland 
Helsinki Bizottságnak?

-  A Helsinki Bizottság nem állami 
cég, hanem egy civil szerveződés. Van 
egy irányító Bizottság, melyben a tár
sadalom minden rétegéből vannak ta
gok delegálva (pl. ügyvédek, katonák, 
börtön igazgatók , fiz ikai dolgozók 
stb.), tekintet nélkül ezeknek az em be
reknek politikai felfogására. Ezzel azt 
szeretnék elérni, hogy Európában a de
m okrácia és az emberi jogok egyfor
mán érvényesüljenek. És minden or
szággal szeretnék ilyen jó  kapcsolatot 
kialakítani, m int M agyarországgal.

-  Köszönöm az interjút.

Szabó István


